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Köpings kommun 

Kommunstyrelsen 

Yttrande angående synpunkter på reviderade 

Avfallsföreskrifter från Köpings kommun 

Med anledning av Köpings kommuns yttrande över förslaget till reviderade avfallsföreskrifter (beslut i 

kommunstyrelsen den 26 sept. §169) så kommer här ett yttrande med svar och förklaring på 

frågeställningarna i beslutet. 

Utställningen och tiden för att inkomma med synpunkter pågick fram till den 1 september (tiden 

förlängdes till den 15 september). Tyvärr så fick Vafabmiljö yttrandet från Köping först på 

eftermiddagen den 27 september och direktionens handlingar gick ut en vecka innan dess. Vi hade 

därför inte möjlighet att ta med detta i samrådsredogörelsen. Direktionen fattade beslut den 28 

september om att skicka ett reviderat förslag till föreskrifter till kommunerna för beslut i KF innan 

årsskiftet. 

Återkom gärna till oss på Vafabmiljö om det finns fler frågor eller om ni vill ha en muntlig dragning.  

1. Betalning och information (6§) 

”Gällande kostnader för informationsinsatser önskar miljöenheten ett förtydligande om 

enskilda fastighetsägare och verksamhetsutövare kommer få separata fakturor för detta eller 

om det kommer ingå i ett befintligt abonnemang eller om sådan kostnad läggs på 

grundavgiften.” 

Svar från Vafabmiljö: 

Kostnaden för information ingår i grundavgiften. Under rubriken Allmänna bestämmelser, 

punkt 8, i Avfallstaxan står det att ”I grundavgiften ingår kostnader för administration såsom 

kundservice och fakturering, information, planering och utveckling…” 

Skyldigheten för kommunerna att informera om avfallsförebyggande åtgärder och hantering 

avfall samt innehållet i avfallsplanerna, finns reglerat i Miljöbalken 15 kap. 45 §. 

När ansvaret för insamlingen av förpackningar övergår till kommunerna 2024 kommer det 

följa med en ersättning för information motsvarande 5 kr per invånare. För Vafabmiljös del 

rör det sig om 1,7 miljoner kronor per år, som är ”öronmärkta” för information kring 

förpackningsinsamlingen. Det kommer vara ett välkommet tillskott, för information och 

rådgivningsinsatser till fastighetsägarna, utan att det behöver belasta grundavgiften. 
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2. Hämtningsintervall (29§) 

”Miljöenheten anser att en ändring till kalenderår är till fördel för fastighetsägare, samt har 

ingen synpunkt på formuleringen för intervall för hämtning av filtermaterial från fosforfällor. 

Miljöenheten anser att ett förtydligande behövs om hur lång tid innan hämtning av 

filtermaterialet fastighetsägarna ska anmäla hämtning till förbundet för att inte behöva betala 

extra för budning.” 

Svar från Vafabmiljö: 

Positivt att ni anser att det är bra ändringar som föreslås när det gäller hämtningsintervall 

för avfall från enskilda avloppsanläggningar. När det gäller frågan om hur lång tid som 

hämtningen av fosforfiltret behöver anmälas, är inget som regleras i taxa och föreskrifter utan 

är ren verkställighet. Efter bytet av fosforfilter i Köping förra året så har vi utvärderat 

processen och upphandlat en ny entreprenör. Nu i oktober kommer hämtning ske i Sala och 

efter det ”skruvar vi vidare” på processen. Rutinen är att kunderna som har fosforfilter, får 

ett informationsbrev ca ett halvår innan hämtning ska ske. En månad innan får kunden ett 

aviseringsbrev. Om man av någon anledning inte kan eller vill få sitt filtermaterial hämtat, så 

ska man meddela det till Vafabmiljö senast en vecka innan hämtningsveckan. Efter det skickar 

Vafabmiljö listan på kunder till vår upphandlade entreprenör, som därefter kan lägga upp en 

smart körlista så att transporterna minimeras. Vi kommer att uppdatera informationen på 

webben så att rutinen går att läsa där för alla kunder, även de som inte har fått informations- 

eller aviseringsbrev. Då blir det förutsägbart för alla och även för de fastighetsägare som 

planerar för en ny avloppsanläggning. Vi vill också poängtera att byte av fosforfilter kan ske 

innan hämtningsveckan. Merparten av kunderna har fosforfilter i storsäck och kan då förvara 

säcken regnskyddad under en period, mellan att nytt filter installeras och vi kommer och 

hämtar det mättade filtret.  

3. Ansökan om uppehåll i hämtning (58§) 

Miljöenheten ställer sig frågande till syftet med att grundavgiften kvarstår fullt ut när man har 

uppehåll i hämtning av avfall.   

Svar från Vafabmiljö: 

Principen om taxans grundavgift och hämtningsavgift beslutades det om inför införandet av 

den gemensamma avfallstaxan 2020. I taxan finns det beskrivet under ”Allmänna 

bestämmelser och Taxans uppbyggnad (punkt 8)” om principen med en fast årlig grundavgift 

och en hämtningsavgift. Det finns olika kategorier för grundavgift men ingen som är 

reducerad tack vare uppehåll i hämtning. Grundavgiften är också konstruerad för att täcka de 

fasta kostnader som finns för avfallshanteringen och alltså inte den kostnadsbesparing som ett 

tillfälligt uppehåll i hämtning kan medföra. Jämförelsevis så har andra nyttigheter som en 

fastighetsägare har tillgång till, såsom elnät, VA-nät och fibernät, en anslutningsavgift som 

till vissa delar bekostar sådant som ingår i avfallshanteringens grundavgift. 

I detta handläggningen av detta ärende har förbundsdirektör Sabine Dahlstedt deltagit. Underlaget har 

arbetats fram av Avfallsstrateg, Anna Malmström, Avfalls- och kvalitetssamordnare Joel Axelsson och 

Förbundsjurist Anna Forsberg. 


